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College van burgemeester en wethouders GOEDGEKEURD 
Zitting van 12 november 2019

Dienstverlening - Leefomgeving

9 2019_B&W_00525 Nota van antwoord - Vragen over politie Oost-Nederland

Samenstelling:

Aanwezig:
de heer R. Bats, Burgemeester; de heer B. Harmsma, Wethouder; mevrouw T. Jongman, Wethouder; 
de heer M. Scheringa, Wethouder; mevrouw T. Bijl

Zijn eveneens aanwezig:
mevrouw Henriette De Jong, Loco gemeentesecretaris

Afwezig:
mevrouw J. Groot de, Secretaris

Nota van antwoord
Vraag en antwoord
De VVD-fractie heeft vragen gesteld over de politie Oost-Nederland. Deze schriftelijke vragen worden 
gesteld conform artikel 39 van het Reglement van Orde. 

Hieronder vindt u de beantwoording door het college.

In reactie op de vragen van de VVD-fractie Steenwijkerland d.d. 31 oktober 2019 het volgende.

De VVD-fractie schrijft daarin: “Op 30 oktober vernamen we via de media dat Politie Oost-Nederland 
ongeveer 150 agenten kwijt raakt aan Amsterdam om advocaten, officieren, justitie en rechters te 
beveiligen. Dit besluit schijnt genomen te zijn zonder de burgemeesters te raadplegen.”

De VVD-fractie heeft naar aanleiding van dit bericht drie vragen gesteld:

1.   Heeft dit besluit voor de Politie Regio IJsselland en meer specifiek de gemeente Steenwijkerland 
nog effecten in de capaciteit? 

Het politieteam heeft hierop de volgende beantwoording gegeven. Begin oktober 2019 kondigde het 
kabinet een pakket van maatregelen aan ter bestrijding van de georganiseerde misdaad, mede naar 
aanleiding van de moord op advocaat Derk Wiersum. Onderdeel van dat plan is het extra laten 
beveiligen en bewaken van o.a. advocaten, officieren en rechters door de politie. Vanuit alle eenheden 
in Nederland worden hiervoor politiemedewerkers met een specialistische training ingezet. Alle 
eenheden werken met elkaar samen om deze beveiligingstaken uit te voeren. De diensten worden 
evenredig verdeeld.
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Dit aangekondigde pakket van maatregelen raakt dus ook de capaciteit van het politiedistrict 
IJsselland en het basisteam IJsselland-Noord en daarmee de vier gemeenten in het gebied (Kampen, 
Staphorst, Steenwijkerland en Zwartewaterland). Het team IJsselland-Noord levert momenteel 3 
medewerkers voor deze specialistische taak. 

2.   Als dit besluit voor de Politie Regio IJsselland capaciteitseffecten heeft, welke effecten heeft dit 
dan voor de uitvoering in de gemeente Steenwijkerland en hieraan gerelateerd de veiligheid in 
Steenwijkerland? Specifiek voor zaken als invulling van diensten, gekwalificeerde aansturing van 
teams, aantal bemande dienstauto’s in avond en nacht en spreiding in de regio?

Het politieteam heeft de volgende beantwoording gegeven. In de mediaberichtgeving waar naar 
verwezen wordt, lezen we: “Zo moeten politiebureaus sluiten door onderbezetting. Ook zouden 
aanrijtijden in sommige regio’s niet meer gehaald worden en nemen roofovervallen toe. Om gaten in 
de roosters te dichten, doen wijkagenten meer aan noodhulp en zijn ze niet meer in de wijk aanwezig. 
De capaciteit bij de politie zou volgend jaar nog verder afnemen”.

Specifiek voor Steenwijkerland kunnen we zeggen: De inzet van de specialistische politiemedewerkers 
leidt vooralsnog niet tot een aantasting van de veiligheidssterkte van het basisteam IJsselland-Noord. 
De veiligheidssterkte is een kernbezetting van het politieteam om de veiligheid in het werkgebied te 
waarborgen en deze sterkte blijft gegarandeerd. Tot de kernbezetting behoren onder meer de 
zogenaamde noodhulpdiensten, de bureauopenstellingen, de werkzaamheden van de wijkagenten en 
een gedeelte van de opsporingscapaciteit.

In Steenwijkerland, als ook in het gehele werkgebied, is als gevolg van de inzet van deze 3 
medewerkers geen sprake van het sluiten van het politiebureau door onderbezetting. We blijven ons 
permanent inzetten voor het behalen van de aanrijtijden in het gebied en onze wijkagenten blijven 
zoals (altijd) gepland in de wijk aanwezig.

Wel is sprake van het soms niet meer kunnen verrichten van bepaalde planmatige (ook handhaving-) 
werkzaamheden die niet tot de kernbezetting behoren. Daarin zal door de teamchefs een eigen 
afweging gemaakt worden en indien nodig in overleg met de burgemeester. De burgemeester kan 
erop rekenen dat hij bij capacitaire gevolgen zeer zeker betrokken wordt.

Het politieteam geeft aan dat alle eenheden in Nederland nauw met elkaar samenwerken om deze 
opgelegde beveiligingstaken uit te voeren. In heel Oost-Nederland moeten ze het doen met de 
medewerkers die er zijn. Dit vraagt veel van hen om het werk dat we moeten doen te kunnen doen. 
Het goede presteren komt in de eerste plaats door de dagelijkse loyale inzet van de medewerkers. En 
precies daarin zit de grootste zorg, namelijk dat we er op moeten letten dat er geen roofbouw wordt 
gepleegd op hen. Alle teamchefs in Oost- Nederland zijn zich hiervan zeer bewust. 

3.   Indien er sprake is van structurele onderbezetting door dit landelijk besluit en effecten voor de 
gemeente Steenwijkerland, welke mogelijkheden heeft Steenwijkerland om hier actie op te 
ondernemen?

Uw vragen zijn geheel in lijn met de discussie die wij momenteel ook volop voeren in het Districtelijk 
Veiligheidsoverleg (DVO), waarin de 11 burgemeesters van IJsselland vertegenwoordigd zijn. Vanuit 
de regioburgemeesters is een brief geschreven aan de Minister van Veiligheid & Justitie en Tweede 
kamer. Deze brief treft u aan in de bijlage. Zij uiten daarin hun grote zorgen over de aanpak van 
(georganiseerde) criminaliteit in Nederland en wat dat voor beslag legt op de schaarse (ook lokale) 
politiecapaciteit. De vraag naar een meer structurele oplossing ligt volgens hen bij de politiek. Het 
bestuur geeft hiermee een duidelijk signaal af.

Vanuit het DVO is geconstateerd dat de capaciteit van de politie op verschillende vlakken onder druk 
staat, wat effect kan hebben op de structurele aanpak van zaken en de gezagsrelatie die de 
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burgemeester richting politie heeft. Binnenkort zal de voorzitter van het DVO IJsselland (de 
burgemeester van de gemeente Zwolle) met de regioburgemeester Oost Nederland (dhr. Bruls) en de 
politiechef Oost Nederland (dhr. Dros) dit gesignaleerde knelpunt bespreken. Inhoudelijke 
voorbereiding vindt plaats vanuit het DVO waar burgemeester Bats aanwezig is. Hierin wordt uw zorg 
zoals verwoord in de voorliggende fractievragen ook meegenomen.

Vervolg
Dit betreft de beantwoording (door de politie) van de raadsvragen.

Ook wordt bijgevoegd:

 de betreffende raadsvragen;
 het signaal afgegeven door de regioburgemeesters namens alle burgemeesters aan de 

Minister van Justitie & Veiligheid en de Tweede Kamer.

Bijlagen
1. Brief Regioburgemeesters over politiecapaciteit.pdf
2. Schriftelijke vragen VVD - Politie Oost-Nederland.pdf



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte Kamerleden, 
 
De afgelopen periode hebben wij meerdere brandbrieven geschreven met daarin onze grote zorgen 
over de aanpak van (georganiseerde) criminaliteit in Nederland en wat dat voor beslag legt op de 
schaarse politiecapaciteit. Wij stuurden u brieven naar aanleiding van het rapport ‘De achterkant 
van Amsterdam’, maar ook recentelijk een brief over wat de intensivering van bewaken en 
beveiligen betekent voor onze politie-eenheden. Bijgevoegd vindt u onze recente brief aan de 
minister met onze reactie op de plannen van dit kabinet ten aanzien van het ‘breed offensief tegen 
ondermijnende criminaliteit’.  
 
Toenemende prioriteiten, dalende sterkte 
De gemeenschappelijke deler van deze brieven is dat wij in toenemende mate extra landelijke 
prioriteiten zien ontstaan, dan wel intensiveringen van bestaande landelijke prioriteiten die allemaal 
ten koste gaan van dezelfde schaarse politiecapaciteit. Deze beleidskeuzes hebben gevolgen. De 
politiecapaciteit wordt namelijk niet groter, ondanks onze oproep om echt wezenlijk meer te 
investeren in de politie. Sterker nog: de bezetting van de operationele sterkte lijkt komend jaar zelfs 
verder te dalen in plaats van te stijgen. Het lokale gezag is permanent genoodzaakt de tekorten in de 
eenheden onderling met elkaar te verplaatsen, wat niet leidt tot het vergroten van de veiligheid of 
het veiligheidsgevoel. Tegelijkertijd blijven wij geconfronteerd worden met de ene na de andere 
intensivering van landelijk beleid. 
 
Lokale en nationale prioriteiten onder druk 
De effecten daarvan zijn voelbaar en vinden wij onacceptabel. Enerzijds komen de landelijke 
beleidsdoelstellingen zoals benoemd in de veiligheidsagenda onder druk te staan. Denk aan de inzet 
op mensenhandel, executie, ondermijning en cybercrime. Anderzijds kunnen wij niet langer onze 
lokale veiligheidsprioriteiten waarborgen.  
 
Enkele voorbeelden:  

- de roosterdruk in de basisteams neemt toe, waardoor wijkagenten niet meer in de wijk 
actief zijn, maar noodhulp rijden; 

- het moeten sluiten van politiebureaus door onderbezetting;  
- de aanrijtijden in het buitengebied staan onder druk en worden niet meer gehaald;  
- het aantal roofovervallen is aan het toenemen, terwijl we de afgelopen jaren met elkaar 

deze zogenaamde high impact crimes succesvol aan het tegengaan waren. 

Adres 

 
 Bureau Regioburgemeesters 

  Prins Clauslaan 16 

  2595 AJ Den Haag 
Postadres  Postbus 20305 

  2500 EH Den Haag 
Telefoon  088 6998878 

   
Behandeld door  R. Schenk 

Telefoon   
E-mail   

   
Onderwerp  Politiecapaciteit 

Datum  29-10-2019 
Ons kenmerk   

Bijlage(n)   
Pagina  2 
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Wij vinden dit niet uit te leggen aan onze inwoners. Wij vragen u te waken voor een verdere 
toename van prioriteiten die extra politiecapaciteit vragen. Ook vragen wij u met klem om snel met 
structurele maatregelen te komen om de politiesterkte te laten stijgen. Het water staat ons en onze 
politie reeds tot aan de lippen. 
 
Hoogachtend, 
 

 
 
 
ing. A. Aboutaleb     
 
Voorzitter regioburgemeesters    
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31 oktober 2019 

 

Geacht college, 
 
Op 30 oktober vernamen we via de media dat Politie Oost-Nederland ongeveer 150 agenten kwijt 

raakt aan Amsterdam om advocaten, officieren , justitie en rechters te beveiligen. Dit besluit schijnt 

genomen te zijn zonder de burgemeesters te raadplegen. 

 

De fractie van de VVD heeft naar aanleiding van dit bericht de volgende vragen: 

 

1. Heeft dit besluit voor de Politie Regio IJsselland en meer specifiek de gemeente 

Steenwijkerland nog effecten in de capaciteit? 

2. Als dit besluit voor de Politie Regio IJssellandcapaciteits-effecten heeft, welke effecten heeft 

dit dan voor de uitvoering in de gemeente Steenwijkerland en hieraan gerelateerd de 

veiligheid in Steenwijkerland? Specifiek voor zaken als invulling van diensten, gekwalificeerde 

aansturing van teams, aantal bemande dienstauto’s in avond en nacht en spreiding in de 

regio? 

3. Indien er sprake is van structurele onderbezetting door dit landelijk besluit en effecten voor 

de gemeente Steenwijkerland, welke mogelijkheden heeft Steenwijkerland om hier actie op 

te ondernemen? 

 

In afwachting van uw reactie, 

 

VVD Steenwijkerland 

Miriam Slomp-Dekkers 
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